
  

  

 

   
  

 
 

 

HANDIKAPPRÅDET  

VID FASTIGHETSNÄMNDEN OCH  

MILJÖ- OCH HÄLSOSKYDDSNÄMNDEN  

  

 

PROTOKOLL NR 3/2010 
 

Sammanträdesdag:  

Måndag den 24 maj 2010 

 

    

 

  
Justerat den Justerat den 

 

 

 

 

Stefan Mattsson Britt-Marie Karlsson 

 

 

Närvarande: 

Ordförande Stefan Mattsson (SRF) 

Vice ordförande Britt-Marie Karlsson (HSO-FEB) 

Ledamöter Britt-Inger Stjernström (HSO/R) 

 Leenu Hernejärvi (HSO/Astma) 

 Seppo Mälkki (RSMH) 

  

 

Dessutom närvarade föredragande tjänstemännen Tommy Waldnert och Da-

niel Öhman samt handikapprådets sekreterare Christina Moberg och Maria 

Stigle. 

 

Ej närvarande:  Pelle Kanbjer (SDF) 

 

   

§ 1 Sammanträdets öppnande 

Ordföranden hälsade alla välkomna och förklarade sammanträdet 

öppnat. 

 

 

§ 2 Val av protokolljusterare 

Ordföranden Stefan Mattsson och vice ordföranden Britt-Marie 

Karlsson fick i uppdrag att justera dagens protokoll.  
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§ 3 Fastställande av dagordning 

Dagordningen godkändes. 

 

 

§ 4 Föregående protokoll 

Rådet godkände protokoll nr 2/2010 som lades till handlingarna. 

 

  

§ 5 Inkomna protokoll/skrivelser 

Anmäldes inkomna protokoll (skrivelser) vilka lades till hand-

lingarna. 

 

- Kommunstyrelsens handikappråd, protokoll nr 2/2010 

- Kommunstyrelsens handikappråd, protokoll nr 3/2010 

 

- ”Tillgång till hörselteknisk utrustning i stadens lokaler”, 

gemensam skrivelse från stadsbyggnadsnämndens och exploa-

teringsnämndens handikappråd samt trafik- och renhållnings-

nämndens handikappråd 

 

 

§ 6  Inkomna remisser 

 

a) Remiss om ny ridanläggning i Sätra, genomförandebeslut.  

 

Rådet ställer sig bakom förslaget i remissen, förutsatt att stadens 

krav på miljöhantering och tillgänglighet tillgodoses. 

 

 

b) Remiss av Naturvårdsverkets förslag till reviderade före-

skrifter för kontroll av miljökvalitetsnormerna för utom-

husluft.  

 

Rådet har inga synpunkter på förslaget, men önskar mer informa-

tion kring de normer som gäller för luftkvalitet i Stockholms 

stad. Sekreteraren tar med sig frågan till miljöförvaltningen. 
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c) Remiss av förslag till nya mål och åtgärder inom Åtgärds-

program för särskilt skyddsvärda träd i kulturlandskapet. 

 

Rådet avstod från att yttra sig. 

 

 

d) Remiss av Naturvårdsverkets regeringsuppdrag om tillsyn 

av gränsöverskridande avfallstransporter. 

 

Rådet avstod från att yttra sig. 

 

 

e) Remiss om motion (2010:11) om en årlig ”återvinnings-

dag” i Stockholm. 

 

Rådet ställer sig bakom förslaget med tillägget att ”återvinnings-

dagen” även bör innefatta miljöfarligt avfall samt erbjuda hämt-

ning vid dörren för exempelvis äldre eller rörelsehindrade med-

borgare. 

 

 

f) Remiss om motion (2010:12) om fler grönområden för en 

bättre folkhälsa. 

 

Rådet ställer sig bakom förslaget. 

 

 

 

§ 7 Fastighetsnämnden 

 

a) Tommy Waldnert, biträdande enhetschef för underhålls-

enheten på fastighetskontoret, besökte rådet i Mikael 

Forkners ställe, för att berätta om fastighetskontorets till-

gänglighetsarbete. 

 

Fastighetskontoret fortsätter arbetet med att tillgänglighetsanpas-

sa fastighetsbeståndet och då framför allt de offentliga lokalerna. 

Kulturhuset är en av de byggnader där man kommit längst och 
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där kontoret går längre i sitt tillgänglighetsarbete än vad som 

krävs enligt stadens riktlinjer. Till exempel installeras ett taktilt 

uppmärkt tal- och ljudsystem på Sergels Torg (Plattan) utanför 

Kulturhusets entré.  

 

För närvarande tillgänglighetsanpassas också flera parklekar, där 

ramper och handikapptoaletter installeras. Hittills har ca 80 % av 

kontorets parklekar tillgänglighetsanpassats och man har fått 

mycket bra respons från allmänheten. Till detta protokoll bifogas 

en förteckning över fastighetskontorets tillgänglighetsåtgärder 

under de senaste åren (bilaga 1). 

 

Vidare berättade Tommy Waldnert att fastighetskontoret fortsät-

ter att arbeta med tillgänglighetsfrågorna i den löpande verksam-

heten och hellre ser dem som en självklar del i byggprojekten i 

stället för att ha det som ett sidoprojekt. 

 

Rådet påpekade att det är viktigt med en tydlig skyltning under 

pågående ombyggnationer och avspärrningar i samband med 

byggarbeten. Detta är särskilt viktigt för astmatiker och allergiker 

som kan vara känsliga för såväl starka lösningsmedel vid exem-

pelvis målningsarbeten som för byggdamm. En fråga som togs 

upp och diskuterades var hur man tillgodoser synskadades och 

blindas behov av skyltning vid avspärrningar. 

 

 

b) Daniel Öhman, biträdande chef för utvecklingsavdelning-

en på fastighetskontoret, presenterade ett förslag till om-

byggnad och renovering av Stockholms mest centrala sa-

luhall, Hötorgshallen. 

 

Hötorgshallen invigdes år 1958 och är i stort behov av upprust-

ning och modernisering. Dagens installationer är energikrävande 

och otillräckliga när det gäller till exempel belysning och ventila-

tion.  

 

Ombyggnadsprojektet syftar till både upprustning och energief-

fektivisering samt till att göra Hötorgshallen mer kundvänlig. 
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Hallen har ca 200 000 besökare per månad och kommer att hållas 

öppen under hela byggtiden. 

 

Daniel Öhman presenterade kontorets förslag till ombyggnad för 

handikapprådet. Förslaget visade bland annat vilka insatser som 

planeras ur tillgänglighetssynpunkt. En tillgänglighetskonsult 

kommer att kopplas till projektet för att säkerställa kvaliteten. 

 

Rådet betonade vikten av en tydlig skyltning under byggtiden 

samt föreslog att man kompletterar denna med en informations-

tavla med både tal och punktskrift. 

 

Rådet föreslog också att fastighetskontoret sätter upp ramar be-

träffande olika tillgänglighetsaspekter som handlarna i Hötorgs-

hallen ska rätta sig efter, exempelvis kring framkomligheten 

framför försäljningsdiskarna. Detta skulle kunna ingå i den så 

kallade designmanualen som ska tas fram för alla handlare. 

 

 

 

§ 8 Miljö- och hälsoskyddsnämnden 

 Inga aktuella frågor eller ärenden togs upp denna gång. 

 

 

§ 9 Reflektioner från rådets möten med nämnderna 

Den 9 mars träffade handikapprådet miljö- och hälsoskydds-

nämnden och den 20 april träffade rådet fastighetsnämnden. 

 

Mötet med nämnderna var mycket uppskattat från rådets sida och 

man konstaterade att uppslutningen var god bland nämndledamö-

terna. Samarbetet och kopplingen till de båda nämnderna är vik-

tigt och rådet upplever det som att detta idag fungerar bra.  

 

Dock var hörbarheten i Bråvallasalen i Stadshuset dålig, trots an-

vändningen av mikrofoner. Rådet beklagade också att inte fler av 

miljö- och hälsoskyddsnämndens ledamöter kunde närvara. 
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§ 10 Övriga frågor 

 Inga övriga frågor. 

 

 

 

 

 

 

  Vid protokollet 

 

 

 

  Christina Moberg 
 


